

Приложение 1

Г-ну ЛИНДОНУ В.ДЖОНСОНУ

ПРЕЗИДЕНТУ США

Вашингтон  
Белый дом

Глубоко опечален известием о трагической кончине выдающегося государственного деятеля - Президента Соединенных Штатов Америки г-на Джона Фитцджеральда Кеннеди.

Смерть Дж.Ф.Кеннеди является тяжелым ударом для всех людей, которым дорого дело мира и советско-американского сотрудничества.

Злодейское убийство Президента США в то время, когда в результате усилий миролюбивых народов наметились признаки смягчения международной напряженности и открылась перспектива улучшения отношений между СССР и США, вызывает негодование советских людей в отношении виновников этого гнусного преступления.

Я сохраняю память о личных встречах с Президентом Дж.Ф.Кеннеди, как деятелем широких взглядов, реально оценивавшим обстановку и стремившимся найти пути решения международных проблем, ныне разделяющих мир, посредством переговоров.

Советское правительство и советский народ разделяют скорбь американского народа по поводу этой большой утраты и выражают надежду, что поиски решения спорных вопросов, во что внес свой немалый вклад Президент Дж.Ф.Кеннеди, будут продолжены в интересах мира, на благо всего человечества.

Примите, г-н Президент, мои личные соболезнования.

Н.ХРУШЕВ

Председатель Совета Министров СССР

Москва, Кремль  
" " ноября 1963 года.

DEPARTMENT OF STATE  
OFFICE OF LANGUAGE SERVICES  
(Translation Division)

LS no.0692061-11  
JS/BL  
Russian

Re: Paragraph 1 of Protocol no. 125

Appendix 1

To U.S. President Lydon B. Johnson

Washington,  
The White House

I was deeply saddened by the news of the tragic death of the eminent statesman, the President of the United States of America, John Fitzgerald Kennedy.

John F. Kennedy's death is a serious blow to all people who cherish the cause of peace and Soviet-American cooperation.

The heinous assassination of the U.S. president at a time when, through the efforts of peace-loving peoples, there were visible signs of reduced international tension and new prospects for improved relations between the USSR and the U.S., evokes the indignation of the Soviet people towards the perpetrators of this vile crime.

My personal meetings with President Kennedy have left me with a memory of him as a broad-minded statesman who took a realistic view of the situation and who strove to find ways to resolve through negotiations the international problems that presently divide the world.

The Soviet government and the Soviet people share the grief of the American people over this great loss and express the hope that the search to resolve issues in dispute--to which President Kennedy contributed a great deal--will be continued in the interest of peace and for the good of all humanity.

Please accept, Mr. President, my personal condolences.

N. Khrushchev  
Chairman of the Council of Ministers of the USSR

Moscow, the Kremlin  
November \_\_\_\_\_, 1963

-ya.v.[?]